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Poznáte p. Mgr. Radova-
na Kapraºa?

Áno, poznám ho veºmi
dobre. Sme susedia, na‰e
chaty stoja vedºa seba. Po-
znám jeho názory na rozvoj
Doma‰e, pretoÏe o tom ãas-
to diskutujeme. 

Preão ste sa rozhodli po-
môcÈ? 

Ako chatárovi na Dobrej
mi pochopiteºne záleÏí na
tom, ako vyzerá oblasÈ, v
ktorej trávim so svojou rodi-
nou veºa ãasu. Mrzí ma, ak

vidím Ïiveln˘ a nekoncepãn˘
stavebn˘ „boom“  ktor˘
môÏe nenávratne  zniãiÈ túto
peknú oblasÈ. 

V ãom vidíte najväã‰í
problém? 

Na Doma‰u chodím od
svojich 6 rokov. Kedysi mala
v˘stavba svoj systém. Bolo
povolen˘ch niekoºko typov
chát a dodrÏiavan˘ urãit˘ ur-
banizmus. Dnes je to trochu
iné.. Ch˘ba jasná vízia o bu-
dúcnosti celej oblasti. Sú len
dve moÏnosti. Buì bude

prebiehaÈ Ïivelná zástavba s
nejasn˘m v˘sledkom, alebo
bude stanoven˘ jasn˘ kon-
cept celej oblasti a ten sa
bude postupne za pomoci
obce a chatárov napæÀaÈ.

Ako to myslíte?
Dnes sa stavia od „buka

do buka“. V na‰ej praxi to-
mu hovoríme“ bez koncep-
tu“. NekoncepãnosÈ vedie k
náhodnému urbanizmu a k
bezohºadnosti na okolie.

Okrem Ïivelného urbaniz-
mu môÏeme   vidieÈ veºa prí-
padov, kde vedºa chaty so
sedlovou strechou je chata v
tvare kocky, trojuholníka a
ìal‰ích rôznych tvarov, ãi
rôznych materiálov. KaÏdá
chata je iná a môÏe byÈ svo-
jim spôsobom aj zaujímavá
a unikátna. Av‰ak celok, kto-
r˘ tvoria, je nevkusn .̆ 

âo sa s t˘m dá robiÈ? Dá
sa to obmedziÈ? 

Nie, obmedziÈ nie je správ-
ny v˘raz. Skôr  by bolo na
mieste stavebníkov usmer-
niÈ, aby ich budúca stavba
zapadla do koloritu celej ob-
lasti.

Znamená to, Ïe v stupni
územného rozhodnutia je
potrebné stavebníkovi do-
hovoriÈ a usmerniÈ ho, Ïe
ním plánovaná stavba sa do
danej lokality nehodí naprí-
klad v˘‰kovo, materiálovo,
alebo tvarom strechy. Niã
viac, niã menej. Vo vyspelom
svete je to úplne normálne. 

Nie je to urãité zasahova-
nie do práv staviteºa?

Urãite nie. V modernej a
vyspelej Európe majú skoro

v‰etky rekreaãné strediská
podobné Dobrej stavebné
usmernenia. ªudia v t˘chto
obciach sú múdri a uÏ dávno
pochopili, Ïe ak chcú,  aby k
nim ºudia stále chodili, mu-
sia ich obce vyzeraÈ pekne.
NekoncepãnosÈ a ÏivelnosÈ
je tam neprípustná. Stredis-
ká si úzkostlivo stráÏia kolo-
rit a atmosféru spravovanej
oblasti. Nemusíme ísÈ ìale-
ko. Skúsme sa pozrieÈ naprí-
klad na Rakúsky vidiek. Tie
rekreaãné oblasti sú ako z
rozprávky.   

Chcete byÈ hlavn˘m archi-
tektom Dobrej? 

Priznám sa, Ïe keì sme s
Radovanom o in‰titúte hlav-
ného architekta v Kvakov-
ciach a Dobrej prv˘krát pred
pár rokmi hovorili, zdalo sa
mi to pre rozvoj strediska
Dobrá ako veºmi zaujímavé,
ale nereálne.

Pred nedávnom ma Rado-
van znovu oslovil, ãi by som
nebol ochotn˘ zastávaÈ
funkciu hlavného architekta
na Dobrej, ak by bol zvolen˘
za starostu obce, a bol by
vytvoren˘ v rámci obce tak˘-
to in‰titút. Ponúkol mi to
ako prestíÏnu funkciu, ktorá
by nebola odmeÀovaná.

Musím uznaÈ, Ïe ma táto po-
nuka oslovila. Vidím reálnu
‰ancu na to, aby sme dali
Dobrú do poriadku tak, aby
sa stala príjemn˘m a obºú-
ben˘m strediskom regiónu. 

Preão by ste to robili bez
nároku na odmenu? 

Ja si plánujem na svojej
chate zriadiÈ svoj ateliér.
Projektujem mnoÏstvo v˘-
znamn˘ch stavieb doma aj v
zahraniãí a nie som odkáza-
n˘ na príjem hlavného archi-
tekta. Ponuku vnímam ako
moÏnosÈ pomôcÈ rozvinúÈ
stredisko, kde sám trávim
mnoÏstvo ãasu a chystám sa
tu stráviÈ jeseÀ svojho Ïivo-
ta. Aj preto mám záujem na
jeho kultivovanom  rozvoji. 

âo by ste chceli na záver
povedaÈ Kvakovãanom?

Aby sa vo voºbách rozhod-
li správne. 

Aby voºba bola pre pros-
pech obãanom obce a chatá-
rom na Dobrej. 

Aby sa vytvorili kvalitné
koncepãné podmienky pre
kultivovan˘ rozvoj Kvako-
viec a Dobrej. Predpokla-
dám, Ïe kaÏd˘ rozumn˘
obãan chce, aby sa jeho rod-
ná obec posunula o krok ìa-
lej. MoÏno sa to podarí, a
moÏno nie. Ale od toho sú
voºby kaÏdé ‰tyri roky, aby
sme mali ‰ancu o smerovaní
a rozvoji  obce  sami rozhod-
núÈ. 

Kto je Bc. António Janev (23)? Vy‰tudoval
manaÏment verejnej správy a regiónov. Mo-
mentálne pokraãuje v diaºkovom ‰túdiu na Uni-
verzite Komenského v Bratislave. Zaujíma sa
o fungovanie obce a vym˘‰ºa nové nápady. Îije
a pracuje na Doma‰i v rodinnom podniku.
ZáleÏí mu na tom, kde Ïije a ako funguje svet
okolo neho. Je futbalista. 

Preão ste sa rozhodli kandidovaÈ na poslanca?

Obãanom obce som uÏ viac ako 3 roky. Zaujímam sa
o dianie v na‰ej obci. Na zasadnutia zastupiteºstva chodím
viac ako rok a vidím, ão sa tam deje. Navy‰e aj odbor, kto-
r˘ ‰tudujem súvisí s fungovaním obce. 

âo sa na zastupiteºstvách deje?

Je mnoÏstvo problémov, ktoré Doma‰a a obec má. Vidím,
Ïe namiesto rie‰enia problémov sa tam rie‰i odmena pre
starostu. Rozumné návrhy sa nepodporujú. Na jednej stra-
ne sa vytvára dojem, Ïe sa ‰etrí, no na strane druhej sa
pokojne schváli pozemok bez verejnej súÈaÏe pre dcéru pra-
covníãky obecného úradu kde obec pri‰la o nemalé peniaze. 

Chcete to zmeniÈ?

Pozrite sa. Nepáãi sa mi, ak poslankyÀa na tom istom za-
stupiteºstve hlasuje za netransparentn˘ predaj pozemku
kde obec pri‰la o nemalé peniaze a na tom istom zastupi-

teºstve zahlasuje za zv˘‰enie daní pre ºudí. Také veci sú
jednoducho neprípustné. Súhlasím s pánom Kapraºom
a chcem, aby bolo v‰etko zverejnené na internete. Súãasn˘
starosta v‰ak tomu bráni a to treba zmeniÈ. 

âo chcete presadzovaÈ?

V‰etko rozumné, ão prinesie Ïivot. Urãite nikdy nezahla-
sujem za neprimerané odmeny pre starostu obce a za ne-
transparentné predaje pozemkov. 

Preão by vás ºudia mali voliÈ. 

B˘vam na Doma‰i a komunikujem s ºuìmi dennodenne.
UÏ dnes chodia ºudia za mnou a p˘tajú sa, ão je nové. B˘-
vame v epicentre Dobrej a to je v˘hoda, pretoÏe by ºudia
vedeli priamo komunikovaÈ so mnou a na‰li by ma tam sko-
ro vÏdy. Vedel by som takto tlmoãiÈ ich názory priamo na
zastupiteºstve. T˘m uºahãím Ïivot obci aj obyvateºom. 

Chcete na záver ºuìom nieão povedaÈ? 

My na Doma‰i nechceme, aby sme Ïili na úkor Kvakovãa-
nov. Delí nás jeden kopec. Je ãas, aby sme zaãali spolu
naÏívaÈ. Chcem transparentné fungovanie obce a urobím
v‰etko preto, aby sme o ‰tyri roky mohli povedaÈ, Ïe na‰a
práca mala zmysel. Ak ma ºudia zvolia, budem to povaÏo-
vaÈ za prejav dôvery, ktorú nesklamem, pretoÏe tu chcem
ostaÈ ÏiÈ. Urobím v‰etko preto, aby program, ktor˘ sme
predstavili bol aj naplnen .̆ 
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Ing.  Arch .  Peter  Dor iãko
Hlavn˘  arch i tekt  ob ce  Kvakovce?  MoÏno.  Vy  rozho dnete

B c .  António  Janev
Kandidát  na  p os lanca  ob ce

Kto je Ing. arch. Peter Doriãko (48)? Je
prestíÏnym a renomovan˘m architektom. Stav-
by ktoré projektuje majú hodnotu niekoºko sto-
viek miliónov korún. Jedná sa o lukratívne ro-
dinné domy, hotely, rekreaãné strediská,
priemyselné stavby atì. Venuje sa zvlá‰tnemu
druhu architektúry, jeho stavby stoja v âe-
chách, v Rakúsku, na Slovensku, v meste Pra-
ha, Bratislava, Berg, ale aj v in˘ch mestách
a mesteãkách vrátane Ko‰íc a Pre‰ova. Chatár
z Dobrej. Je autorom unikátneho mesteãka se-
niorov pri Prahe a v súãasnosti uÏ aj v Pre‰ove.
Je surfista. 


